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Nyomtatott és online sajtó 
 

     

   

Novák Katalinnal is találkozik kedden Robert Fico 
2024. január 15. – Ma7.sk, Bumm.sk 

A miniszterelnök Budapesten találkozik magyar kollégájával, Orbán Viktorral, akivel a 

kétoldalú szlovák-magyar kapcsolatokról, a kölcsönös külkereskedelem erősítéséről, a 

közlekedési infrastruktúra és a határon átnyúló együttműködésről beszélget. A kormányfők 

megvitatják az európai és világpolitika aktuális kérdéseit, az Európai Tanács közelgő 

csúcstalálkozóját, a V4-ek működésének perspektíváit, de szó lesz a migrációs kérdésről és 

Ukrajnáról is. A munkaút során a miniszterelnök találkozik Novák Katalin magyar 

köztársasági elnökkel. 

 

Budapesti útja előtt Robert Fico kormányfő Forró Krisztiánnal tárgyalt 
2024. január 15. – MTI, Ma7.sk, Felvidék.ma 

Robert Fico keddi budapesti látogatása előtt hétfőn délelőtt a Magyar Szövetség elnökével, 

Forró Krisztiánnal tárgyalt. "A találkozón több, a közösségünket és a régióinkat érintő kérdést 

vetettünk fel" - húzta alá Forró, hozzátéve, az egyeztetésen konkrétumokat is 

megfogalmaztak. Robert Fico ígéretet tett arra, hogy a közeli jövőben kihelyezett 

kormányülésre kerül sor Dél-Szlovákiában, amelyen kiemelten foglalkozik a kabinet a déli és 

a keleti régiók problémáival. Kiemelte, a jövő héten egy újabb találkozóra kerül sor Robert 

Fico kormányfővel, ahol a pártelnök mellett Martina Šimkovičová kulturális miniszter és 

Horony Ákos kisebbségi kormánybiztos is jelen lesz, fókuszban a Kisebbségi Kulturális Alap 

körül kialakult helyzetének megtárgyalásával. 

                     
A gyulafehérvári Batthyáneumért folytatott negyedszázados sikertelen 

restitúciós harc megmutatja a román állam valódi arcát 
2024. január 15. – Krónika 

A Gyulafehérvári Római Katolikus Érsekség – a többi erdélyi magyar történelmi egyházakhoz 

hasonlóan – évtizedek óta vívja harcát egyházi vagyonának restitúciójáért. Számtalan peres 

eljáráson vannak túl, és eddig 114 restitúciós kérésüket tagadták meg. A Batthyáneum 

könyvtár negyedszázados sikertelen visszaigénylési kálváriája a szomorú példa arra, hogyan 

packázik a román állam a magyar egyházak képviselőivel. Veres Stelian kanonokkal, az 

érsekség gazdasági igazgatójával és Komáromi Attila ügyvéddel, az egyház jogi képviselőjével 

beszélgettek. 
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Meddig űzi még ezt az M4 Sport?  
2024. január 15. – Rostás Szabolcs – Krónika 

A Krónika cikke szerint „Nem tudjuk, értjük, mi lehetett az oka a vízilabda-elődöntő 

kódolásának, a közösségi oldalakon felháborodásuknak hangot adó megannyi erdélyi magyar 

sportbaráttal ellentétben nem is akarunk találgatni. Teljes mértékben osztjuk viszont a 

véleményüket, miszerint az M4 Sport (ismét) a bolondját járatta velü(n)k, amiért illene 

megkövetnie a határon túli magyar nézőket. Mert a helyzethez alkalmazkodva sokan 

megtanulták már az idők folyamán, miként lehet a korlátozást az interneten kikerülve követni 

a különböző mérkőzéseket, de ez csak számítógépen, telefonon lehetséges, vagy azoknak, akik 

okostévével rendelkeznek. Ami azért mégsem megnyugtató megoldás. Azt már csak halkan 

jegyezzük meg: a vaktában történő kódolással a magyar sportcsatorna szembemegy a magyar 

kormány határok fölötti nemzetegyesítést hirdető nemzetpolitikájával is, amelynek egyik 

eleme, hogy a külhoni magyarok zavartalanul hozzáférhessenek a magyar közszolgálati média 

adásaihoz”. 

 

Őrjöngenek a románok Novák Katalin és Orbán Viktor döntése miatt 
2024. január 15. – Mandiner 

Romániában nehezen viselik, hogy a magyar államfő és a miniszterelnök kifejezik 

szolidaritásukat az Erdélyben élő magyarokkal. „Oknyomozó" cikket készített Novák Katalin 

köztársasági elnök és Orbán Viktor miniszterelnök erdélyi látogatásaival kapcsolatban az 

Evenimentul Zilei. A román lap a Gazeta de Cluj főszerkesztőjének véleményét is idézte, mely 

szerint Novák Katalin úgy viselkedik, mintha Erdély Magyarország része lenne. A portál 

szerint a politikai vezetők ezekkel az utakkal akarják kifejezni szolidaritásukat a Romániában 

élő magyarokkal, és arra is emlékeztet a szerző, hogy Orbán Viktor korábban azt mondta, a 

székelyek soha nem tűnnek el, és Magyarország is fennmarad független nemzetként. 

 

Lebontottak egy 150 éves házat Nagybányán – veszélyben a város identitása 
2024. január 15. – Krónika 

Egy több mint 150 éves, korhű építészeti stílusú házat bontottak le Nagybánya régi 

központjában, hogy helyet csináljanak egy lakótömb építésének – tájékoztat a helyi RMDSZ. 

„Ismét eltűnt egy régi épületünk a történelmi városrészből‼️ A Felsőbányai és Fazakas utca 

sarkán álló házat, a volt városvezetés ítélte halálra, a végrehajtás pedig bekövetkezett. Sajnos a 

törvény megengedi, hogy a (volt) polgármester és a hivatal városrendészeti osztálya ilyen 

brutálisan járjon el épületeinkkel” – írja Facebook bejegyzésében a nagybányai RMDSZ. 

Néhány nappal ezelőtt szembesültünk azzal, hogy városunk újabb történelmi értékű épületet 

veszített el, írja a Baia Mare Vintage oldal kezelője, Robert Cotos. Rámutat, az ingatlan nem 

szerepelt a történelmi emlékművek listáján, ellenben az utca építészetét tiszteletben tartó ház 

volt. 
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Kelemen Hunorral beszélgettünk a restitúcióról, Úzvölgyéről, az AUR-ról és 

Iohannisról 
2024. január 15. – maszol.ro 

Egy kampányokkal, választásokkal teli évben van-e esély elmozdulásra, előrelépésre olyan, az 

erdélyi magyarság számára szimbolikussá vált ügyekben, mint a marosvásárhelyi katolikus 

gimnázium, az úzvölgyi katonatemető vagy az egyház ingatlanok visszaszolgáltatása? Miért 

tudja uralni a román politikai életet a Románok Egyesüléséért Szövetség? Mit tud az AUR, 

amit a többi párt nem? Megugorja-e az ötszázalékos küszöböt a júniusi európai parlamenti 

választásokon az RMDSZ? Többek között ezekre a kérdésekre keresték a választ az immár 

több mint fél éve ellenzékbe szorult magyar szövetség vezetőjével. 

 

Huszárvágás – Erdélyben is bemutatták Orbán Balázs új könyvét 
2024. január 15. – maszol.ro 

A Mathias Corvinus Collegium szervezésében Erdélyben is bemutatta legújabb könyvét Orbán 

Balázs jogász, politológus, Orbán Viktor miniszterelnök politikai igazgatója, a Mathias 

Corvinus Collegium Alapítvány kuratóriumának elnöke. Január 11., 12. és 13-án 

Nagyváradon, Kolozsváron és Sepsiszentgyörgyön hangzottak el tartalmas beszélgetések a 

Huszárvágás – A konnektivitás magyar stratégiája című kötetből kiindulva – írja 

közleményében az MCC. A könyvbemutatókon a szerzővel Szalai Zoltán, az MCC főigazgatója, 

a Mandiner lapigazgatója és helyi meghívottak beszélgettek: Nagyváradon dr. Pálfi József, a 

Partiumi Keresztény Egyetem rektora, Kolozsváron dr. Tonk Márton, Sapientia Erdélyi 

Magyar Tudományegyetem rektora, Sepsiszentgyörgyön Farcádi Botond, a Háromszék 

napilap főszerkesztője. Nagyváradon Nagy Tímea-Zita, az MCC partiumi képviselet-vezetője, 

Kolozsváron Talpas Botond, az MCC erdélyi tevékenységért felelős igazgatója, 

Sepsiszentgyörgyön Antal Árpád polgármester köszöntötte a résztvevőket.  

             
Lefeleződhet a felvidéki magyarság száma, ha a fiatalokat nem tudjuk itthon 

tartani 
2024. január 15. – Ma7.sk 

Brezo Ferenc, a Szlovákiai Magyar Középiskolások Szövetségének elnöke szerint a felvidéki 

magyarság száma le fog feleződni, amennyiben a fiatalok folytatják a jelenlegi trendeket. A 

szlováknyelv-oktatásról, diákönkormányzatok munkájáról és a fiatalok jövőjéről szóló 

felmérésüket 557 diák töltötte ki. A válaszadók zöme éppen azért tanul tovább külföldi 

egyetemen, mert gondot okoz számukra a szlovák nyelv használata. Tapasztalatok alapján 

ezek a fiatalok aligha térnek vissza. Kiértékelésük után a szövetség egy 10 pontból álló 

megoldási javaslatot szeretne az oktatási miniszter és a kerületi oktatásügyi hivatalok elé 

terjeszteni. Brezo Ferenc szerint komplex megoldásra van szükség. Ennek első és 

legfontosabb része, hogy a szlovák nyelvet idegen nyelvként kell oktatni. 
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Fico Budapesten érezze jól magát! 
2024. január 15. – Száraz Dénes, Ma7.sk 

A két ország feljavult kapcsolatrendszere és a szorosabb együttműködés a felvidéki magyarság 

számára is hasznos lehet. A találkozó fontos kérdése, hogy ígéretet kapunk-e arra nézve, hogy 

a felvidéki magyarságot a jövőben nem fogják ellenségként, biztonságpolitikai kockázatként 

kezelni Szlovákiában. Parlamenti képviseletünk nélkül ugyanis a közeljövőben csak Orbán és 

Fico, valamint a vélhetőleg kedvezőbbre forduló magyar és a szlovák kormánykapcsolatban 

bízhatunk. Amennyiben a jövőben valamilyen többségi fondorlattal kellene újra 

szembenéznünk, a magyar kormányfő elejét tudná venni, meg tudná hiúsítani a Magyar 

Szövetség politikusainak sugallatára. 

 

Négy felvidéki magyart részesített rangos állami kitüntetésben a szlovák 

államfő 
2024. január 15. – Felvidék.ma, Bumm.sk 

Zuzana Čaputová államfő 33 személynek adományozott állami kitüntetést a Szlovák 

Filharmónia pozsonyi épületében. A díjazottak között találjuk Szarka László történészt, aki a 

Fehér Kettőskereszt Érdemrend III. fokozatát vehette át. A magyar–szlovák kapcsolatok 

fejlesztéséhez való hozzájárulásával érdemelte ki a díjat. Kerekes Péter forgatókönyvíró és 

producer a Pribina Kereszt II. fokozatát kapta, akinek nemzetközi filmfesztiválokon is 

díjazták már alkotásait. Jarábik Gabriella, a Szlovák Nemzeti Múzeum – A Szlovákiai Magyar 

Kultúra Múzeuma igazgatója a kulturális életben hosszú évtizedek alatt kifejtett 

tevékenységét díjazták a Pribina Kereszt II. fokozatával. Bartusz Gyula szobrász a Ľudovít 

Štúr Érdemrend II. Fokozatát kapta meg.  

 

A szlovák oktatásügyi minisztérium találkozóra hívta a Szlovákiai Magyar 

Pedagógusok Szövetségét 
2024. január 15. – Felvidék.ma 

Tomáš Drucker oktatási miniszter kezdeményezésére Fekete Irén elnök vezetésével kétoldalú 

szakmai találkozón vett részt az Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetségének delegációja. A 

január 12-i egyeztetésen a felvidéki magyar oktatást érintő kérdéseket is megvitattak. Az 

SZMPSZ öt pontban vázolta fel, melyek azok a területek, ahol várják az előrelépéseket a 

minisztérium részéről. A tárcavezető biztosította őket a felvetett problémák megvizsgálásáról 

és kifejezte együttműködési szándékát a szövetséggel. A szervezet elnöke aláhúzta a 

nemzetiségi oktatás újradefiniálásának fontosságát. A tervekkel kapcsolatban a minisztérium 

elmondta, a közeljövőben 40 projektet indít, melyekből több is érinti a nemzetiségi oktatást.  
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MERITUM – felvidéki alkotók csoportos budapesti tárlata a magyar kultúra 

napja alkalmából 
2024. január 15. – Felvidék.ma 

Három kiállítótérben 32 alkotó mutatja be műveit a magyar kultúra napjához kötődően a 

budapesti Harmónia Szalon, Corvin és Kamara Galériában. A Magyar Alkotó Művészek 

Szlovákiai Egyesülete (MAMSZE) tagjainak alkotásain a közös gyökerek, a múltunk értékei, 

nemzeti tudatunk erősítése jelennek meg. „A kiállítás alkalmával igyekszünk bemutatni a 

régió képzőművészetének fejlődését is az elmúlt 30 évre visszatekintve. Ha egy közös jegyet 

szeretnénk megjelölni, akkor az emlékszerűség, a valóságidézés és a dolgok megragadásának 

és felmutatásának eltökélt szándékát említhetjük meg.” – olvasható a MAMSZE 

közleményében. 

 

Király Zsolt: Egy kézfogás üzenete 
2024. január 15. – Körkép.sk 

Nem egész négy hónap telt el a választások óta, és Forró Krisztián bátran pózol Robert 

Ficoval. Hirtelen, immár kész az együttműködésre! A Szövetség korábbi párthatározata 

ellenére. A szlovákiai magyar politikát lehet művelni félszegen, „mindenkinek feleljünk meg” 

attitűddel, de már megtanulhatták a próbálkozó főhősök, hogy félig terhesnek nem lehet 

lenni. Utólag magyarázkodni, tanulságot levonni élen járóan tud a szereplőgárda. Utólag 

lépni is! Előre soha! Forró semmit sem vesztett volna, ha a választások előtt meglépi legalább 

ezt a közös fotót Ficoval. Sőt, még akár nyerhetett is volna, például kevesebb magyar 

szavazott volna a Smerre. Ma már csak Fico nyer ezzel a fényképpel. 

 

Fico a miniszterelnöki csúcs előtt: Orbán egy szavatartó, józan paraszti ésszel 

rendelkező politikus 
2024. január 15. – Körkép.sk 

Fico a keddi magyar-szlovák miniszterelnöki találkozó előtti videóbejegyzésében Orbán 

Viktort méltatta. A szlovák kormányfő szerint Orbán Viktor rendkívül tapasztalt politikus, aki 

keményen védelmezi Magyarország nemzeti érdekeit. Kiemelte, a szlovák-magyar 

kapcsolatok a múltban fagypontok voltak, mígnem mint két kormányfő találkoztak és 

megegyeztek abban, hogy együttélésünknek mindkét ország javára kell válnia. Ennek alapján 

készül együttműködésük leggyakorlatiasabb kérdéseire fókuszálni magyarországi látogatása 

során. A találkozó hivatalos programját egyelőre nem tették közzé. A szlovák kormányfő 

hivatali beiktatása után ez lesz harmadik külföldi útja. Az uniós csúcs és Prága után Budapest 

a harmadik külföldi helyszín, ahová a szeptember 30-i parlamenti választások után Robert 

Fico ellátogat. 
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Megvan a többségük, de tárgyalni fognak a VMSZ-szel és másokkal is 
2024. január 15. – PannonRTV 

Zárt ajtók mögött ülésezett a Szerb Haladó Párt elnöksége Belgrádban. A megbeszélés után 

Miloš Vučević pártelnök úgy fogalmazott, hogy a köztársasági és a tartományi parlamenti 

választásokon elért eredményeik sikeresnek mondhatók. Hozzátette, elvégezték a választási 

eredmények elemzését országos, tartományi és önkormányzati szinten is. Ez alapján 

kijelenthetjük, hogy az Aleksandar Vučić - Szerbia nem állhat meg elnevezésű lista elsöprő 

győzelmet aratott - mondta az SZHP elnöke. Vučević a részleteket ismertette, miszerint abban 

a 66 önkormányzatban, ahol voksolást tartottak, 54-ben szerzett a Szerb Haladó Párt önálló 

többséget. 

 

Ismét megteltek az iskolapadok a vajdasági oktatási intézményekben 
2024. január 15. – PannonRTV 

A diákoknak viszont nem kell sokat várniuk a következő szünetig, már februárban 

pihenhetnek kicsit. Vidáman mesélték egymásnak a téli szünidő alatt történt élményeiket a 

szabadkai Majsai Úti Általános Iskola diákjai. Miután a jégkorcsolyák, a karácsonyi és 

szilveszteri dekorációk a dobozokba kerültek, ismét a tankönyvek, a ceruzák és a füzetek 

lettek a diákok mindennapi eszközei. Raffai Kira, diák, Majsai Úti Általános Iskola, Szabadka: 

„Persze mint minden gyerek, próbáltuk élvezni, jártunk korcsolyázni, de azért néha át is kell 

nézni az anyagot, amit múlt évben tanultunk, mert nem jó, ha azt elfejeltük.” 

 

Olcsóbb lett az ellátás a topolyai Bambi Iskoláskor Előtti Intézményben 
2024. január 15. – PannonRTV 

A topolyai önkormányzat jóvoltából mától kevesebb az óvodai illeték, ami az egész napos 

bölcsődei ellátás esetében 5000 dinárról 4000 dinárra csökkent. Vidáman játszanak a 

csemeték a topolyai Bambi Iskoláskor Előtti Intézmény központi óvodájában. A szülőknek 

nagy segítség, hogy a gyerekeket lehetőség van egész napos ellátásos csoportba járatni, 

legtöbben máshogyan nem tudnák megoldani a gyerekfelügyeletet, amíg ők dolgoznak. 

Kozma Balog Huanita, Topolya: „A kisfiam 5 éves, ő a goricai óvodába jár a félnapos ellátásra, 

a kislányom itt van a központi óvodába, ő 4 éves és nagyon jó, hogy sikerült ide bejutnunk az 

egész naposba, mivelhogy a férjem is és én is dolgozunk és nagyszülők nem tudnak egész nap 

vigyázni rájuk, úgyhogy nagyon örülünk, hogy ide felvették, nagyon aranyosak az óvónők, 

mindenki.” 
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https://pannonrtv.com/rovatok/politika/megvan-tobbseguk-de-targyalni-fognak-vmsz-szel-es-masokkal
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/ismet-megteltek-az-iskolapadok-vajdasagi-oktatasi-intezmenyekben
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/olcsobb-lett-az-ellatas-topolyai-bambi-iskolaskor-elotti-intezmenyben
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Kovács Elvira Belgiumban: Szerbia elkötelezett a feladatai teljesítése iránt, 

folytatja a reformokat 
2024. január 15. – PannonRTV 

Újult erővel, tettrekészen vágok bele a 2024-es évbe, közös érdekeinket tartva szem előtt! - 

írja a Facebookon a Vajdasági Magyar Szövetség politikusa. Kovács Elvira az Európai Unió 

nemzeti parlamentjeinek uniós ügyekkel foglalkozó bizottsági elnökeinek találkozóján vesz 

részt Belgiumban. A VMSZ-es politikus közösségi oldalán azt közölte, felszólalásában 

elmondta, hogy Szerbia 2024-ben is elkötelezett a feladatai teljesítése iránt, folytatja a 

reformokat. Remélhetőleg közelebb vagyunk a célhoz, ami az ország normalizálása - 

vélekedett a szerb parlament európai integrációs bizottságának elnöke. Kovács Elvira szerint 

fontos, hogy még a formális csatlakozás előtt élvezhessük az EU-tagság előnyeit, például a 

támogatások vagy a közös piac tekintetében. 

              
Újabb 7 iskolabuszt adtak át Kárpátalján 
2024. január 15. – Kárpátalja.ma, karpataljalap.net 

Összesen 7 iskolabuszt adtak át január 15-én Kárpátalján – tudatta Viktor Mikita kormányzó. 

A közlemény szerint ez már a negyedik tétel abból a harminc iskolabuszból, amelyet a 

közösségek kapnak meg. Viktor Mikita kiemelte, hogy Volodimir Zelenszkij elnök és a 

kormány kezdeményezésének köszönhetően az állami költségvetésből tudtak erőforrást 

biztosítani a járművek beszerzésére. Az iskolabuszok beszerzésének egy részét pedig a megye 

finanszírozta. A kormányzó hangsúlyozta: – Fontos, hogy az intézményektől 2 kilométernél 

távolabb élő diákok és tanárok számára ingyenes és kényelmes legyen az utazás az iskolától 

hazáig. 

 

Új ipari park épül a Beregszászi járásban 
2024. január 15. – karpataljalap.net 

Az ukrán kormány a napokban adott engedélyt egy új ipari park létrehozására Kárpátalján. Az 

információk szerint a létesítményt 2000 embernek ad majd munkát. A hírt a kormány 

hivatalos honlapján közölték. A több mint 5 milliárd hrivnya értékű beruházást a Beregszászi 

járásban hozzák létre, a park fafeldolgozással és fatermékgyártással foglalkozik majd, illetve 

lesz a területén egy átrakodó komplexum is. „A megyében lévő fafeldolgozó vállalatok 

hulladékaiból lehet majd termékeket készíteni, ezért a park fokozottan pozitív hatással lesz a 

régió gazdaságára” – írták. 
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https://pannonrtv.com/rovatok/politika/kovacs-elvira-belgiumban-szerbia-elkotelezett-feladatai-teljesitese-irant
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/kovacs-elvira-belgiumban-szerbia-elkotelezett-feladatai-teljesitese-irant
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/ujabb-7-iskolabuszt-adtak-at-karpataljan/
https://karpataljalap.net/2024/01/15/uj-ipari-park-epul-beregszaszi-jarasban


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. január 16. 

 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. január 15. – Kossuth Rádió 

 

Kolozsváron ünnepelte a Vallásszabadság Napját a Magyar Unitárius Egyház. Európában 

elsőként Erdélyben hirdették ki a vallásszabadságot, amikor az 1568-as tordai országgyűlés 

határozata kimondta a gondolat és a lelkiismeret szabadságát, ezzel mintegy lehetővé téve a 

szabad igehirdetést. “A hit Istennek ajándéka és hitéért senki el nem marasztalható.”, 

hangzott el 456 évvel ezelőtt, január 13-án, Tordán. A Magyar Unitárius Egyház Zsinata 

2002-ben január 13-át egyházi ünneppé, a magyar országgyűlés pedig 2018-ban a 

Vallásszabadság napjává nyilvánította. Az egyetlen erdélyi születésű egyház az 1568. évi 

tordai országgyűlés vallásügyi határozatától kezdődően számítja fennállását. Kolozsváron 

istentisztelettel emlékeztek, majd az ünnepi beszédeket követően az egyházalapító, Dávid 

Ferenc szobránál helyeztek el koszorúkat 

 

Párbeszéd helyett rakétákkal és nehéztüzérséggel érvelnek ma Ukrajnában. Ezzel szemben 

óriási fejlődésnek számított, amikor Erdélyben, a tordai országgyűlésen elhangzott, hogy bár 

sok mindenben nem értenek egyet, mégis tisztelik és elfogadják egymást a különböző 

felekezetek – hangsúlyozta Böjte Csaba, akivel a vallásszabadság napja kapcsán 

székelyudvarhelyi munkatársunk beszélgetett. Önmérsékletet gyakorolni, egymást 

meghallgatni! Ez a tordai országgyűlés mának szóló üzenete – figyelmeztet a ferences rendi 

szerzetes. 

 

A Don-kanyari offenzíva 81. évfordulóján megemlékezést tartottak Marosvásárhelyen, a 

római katolikus temetőben, a doni áldozatok emlékművénél, az EMKE és a 23. 

Hagyományőrző Csoport szervezésében. A résztvevők koszorúzással és gyertyagyújtással 

tisztelegtek a 2. Magyar Hadsereg áldozatainak emléke előtt. A rendezvényen a marosszéki 

Harmónia férfikar korabeli/régi katonadalokat énekelt.  

 

A Don kanyarnál megsemmisült II. magyar hadsereg hőseire emlékeztek, immár 12. 

alkalommal a Nagyvárad melletti Püspökfürdőn is. Az offenzíva 81. évfordulója alkalmából 

szervezett emléktúra útvonalát a püspökfürdői második világháborús állásrendszer adta, 

amelynek nyomai máig jól láthatóak. Ebben az erdőben 1944 őszén számos összecsapás volt a 

területet védő magyar és német, illetve a támadó román és szovjet erők között. Az eseményt 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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szervező Tanoda Egyesület vezetői szeretnék, hogy a fiatalok megismerjék a hősök 

helytállását, értékrendjét. Több mint kéttucatnyian emlékeztek, csendesen sétálva azokra, 

akik idegen földön az életüket áldozták hazájukért.  

 

Miközben Szerbiában évente több 10 ezerrel csökken a lakosság száma, az országban ismét 

napirendre került a kötelező sorkatonai szolgálat újbóli bevezetése. Ezúttal a védelmi 

miniszter kezdeményezte a 3, esetleg 4 hónapos időtartamú szolgálat bevezetését. 

 


